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摘要  利用McMurdo 和Thule台站的观测资料以及我国广州宇宙线台站的观测资料，分 析了1991年3月24日
特大磁暴的日冕物质抛射(简称：CME)的部分特征. 分析结果表明CME到 达磁层时，其运动 方向不是正对着磁

层顶而是一定程度地偏向地球南半球；这次事件引起银河宇宙线强度出现 三次Forbush下降. CME中含有很强

的磁场结构，最强的磁场结构是在1991年3月24日20：00U T 左右到达磁层的，在这期间它严重阻碍着银河宇

宙线粒子南向进入到广州宇宙线观测站，在 24日21：00UT最强的磁场结构绕过地球到达磁尾；这次CME中含

有较强的磁云. 
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Abstract  By using the cosmic ray data observed at McMurdo, Thule and Guangzhou stations, the properties of the CME 
causing the severe magnetic storm on March 2 4 are studied. The results show that CME shifted to the earth'[KG-*6]s 
southern hemisph ere when the CME passed the earth. There were three decreases in cosmic ray inte nsity when the CME 
reached the magnetosphere. There was a very strong magnetic s tructure in the CME and the strongest magnetic structure 
associated with the CME passed the earth at about 20:00UT, March 24, 1991.
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